

Amendment to the Government of Ontario Emergency Order for Virtual Meetings and Annual Meetings

On April 24, 2020, the Government of Ontario took further action to support corporations, including condo corporations, co-operative corporations, businesses, and not-for-profits during the COVID-19 outbreak with amendments to Emergency Order O. Reg. 107/20.

The Emergency Order is in effect province-wide and retroactive to March 17, 2020, the day the Declaration of Emergency came into effect. The Emergency Order can be accessed here: <https://files.ontario.ca/solgen-oic-meetings-for-corporations.pdf> and will be available on e-laws shortly.

The Emergency Order was amended to:

- 1) Permit corporations governed under the Co-operative Corporations Act (CCA) and Condominium Act, 1998 (Condo Act) to hold meetings virtually, notwithstanding current requirements or restrictions;
- 2) Extend the time period in which corporations governed under the CCA and Condo Act must hold annual meetings; and
- 3) Address additional matters related to meetings for corporations under the Corporations Act (CA), Business Corporations Act (OBCA), Condo Act and CCA, such as the re-issuing of notices to hold a meeting virtually after a notice of meeting has already been sent, in certain circumstances, and, as applicable, the requirement to present financial statements at annual meetings within a specified period.

The order applies to requirements under the CA, OBCA, CCA, and Condo Act.

Questions related to Emergency Order O. Reg. 107/20 can be directed to Victoria Walker, Manager, Policy and Business Law Unit at Victoria.Walker@ontario.ca.

We would like to share this message with as many Ontario corporations as possible, including condo corporations, co-operative corporations, businesses, and not-for-profits. We would ask that you also share this notice with relevant contacts in your network.

Mike McRae
Director (A)
Policy and Governance Branch
Ministry of Government and Consumer Services
C: 4166680714

This e-mail is intended only for the personal and confidential use of the intended recipient(s). If the reader of this e-mail is not an intended recipient, you have received this e-mail in error and any review, dissemination, distribution or copying is strictly prohibited. If you have received this e-mail in error, are not the intended recipient, please notify the sender immediately by return e-mail and permanently delete the copy you received and do not distribute or review.

Hier, le gouvernement de l'Ontario a pris d'autres mesures visant à soutenir les personnes morales, y compris les associations condominiales, les entreprises et les organismes sans but lucratif, durant l'éclosion de la COVID-19 en apportant des modifications au décret d'urgence du Règlement de l'Ontario 107/20.

Le décret d'urgence est en vigueur à l'échelle de la province et rétroactif au 17 mars 2020, journée à laquelle la Déclaration de situation d'urgence est entrée en vigueur. Veuillez accéder aux Lois-en-ligne (<https://www.ontario.ca/fr/page/informations-sur-les-situations-durgence>) pour consulter le décret d'urgence.

Le décret d'urgence a été modifié afin de :

- 4) permettre aux personnes morales régies par la *Loi sur les sociétés corporatives* et la *Loi de 1998 sur les condominiums* de tenir des réunions virtuelles, nonobstant les exigences ou restrictions actuelles;
- 5) prolonger la période au cours de laquelle les personnes morales régies par la *Loi sur les sociétés corporatives* et la *Loi de 1998 sur les condominiums* sont tenues d'organiser leurs réunions annuelles; et
- 6) traiter d'autres questions concernant les réunions organisées par les personnes morales régies par la *Loi sur les personnes morales*, la *Loi sur les sociétés par actions*, la *Loi de 1998 sur les condominiums* et la *Loi sur les sociétés corporatives*, telles que le deuxième envoi d'un avis indiquant la tenue d'une réunion virtuelle après l'envoi du premier avis de réunion, dans certaines circonstances, et, s'il y a lieu, l'exigence de présenter les états financiers lors des réunions annuelles dans un délai prescrit.

Le décret s'applique aux exigences en vertu de la *Loi sur les personnes morales*, la *Loi sur les sociétés par actions*, la *Loi sur les sociétés corporatives* et la *Loi de 1998 sur les condominiums*.

Toute question concernant le décret d'urgence du Règlement de l'Ontario 107/20 peut être acheminée à Victoria Walker, chef, Unité des politiques et de droit des affaires, à l'adresse Victoria.Walker@ontario.ca.

Nous voulons transmettre ce message au plus grand nombre de personnes morales en Ontario, y compris les associations condominiales, les sociétés coopératives, les entreprises et les organismes sans but lucratif. Nous vous demandons également de transmettre le présent avis aux personnes concernées de votre réseau.

Mike McRae
Directeur intérimaire
Direction des politiques et de la gouvernance
Ministère des Services gouvernementaux et des Services aux consommateurs